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ROMÂNIA 
JUDEȚUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
SECRETAR GENERAL 
CONSILIUL LOCAL 
 

 

 

  

 
           PROCES – VERBAL 

încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare convocată de îndată a Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara din  data de 19.03.2020 

 
 

Conducerea şedinţei este exercitată de d-nul Marius Leanca care a fost ales 
preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr. 
31/2020 adoptată prin vot deschis cu majoritate simplă. Durata mandatului preşedintelui 
de şedinţă este de 2 luni. 
 

D-nul Marius Leanca: 
”Se dă citire rugăciunii „Tatăl nostru”. 
 
D-nul Marius Leanca: 
“Doamnelor și domnilor consilieri, declar deschisă şedinţa de astăzi a 

Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-
au înregistrat prezenţa până la această oră un număr de 20 consilieri (Lipsesc motivat 
următorii consilieri locali: d-na. Olariu Nicoleta). 

Vă informez că la şedinţa de astăzi, participă de drept d-nul primar Dan 
Bobouțanu şi d-nul Secretar General Militon Dănuţ Laslău. 
      Ca invitaţi participă directori, şefi de birouri şi servicii din cadrul Primăriei 
Municipiului Hunedoara precum și presa locală. 

Consiliul local a fost convocat prin Dispoziția nr. 762/2020, iar proiectul ordinii 
de zi este menționat în anexa la aceasta. 

 
D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău: 
 ”Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de 11.03.2020, a fost semnat 

de către Secretarul General, precum şi de către preşedintele şedinţei şi se supune 
aprobării Consiliului Local. 

Procesul verbal se aprobă în unanimitate.” 
 

D-nul Marius Leanca: 
„Dau cuvântul d-lui primar pentru a prezenta proiectul ordinii de zi.” 
 
D-nul primar Dan Bobouțanu: 

  „Proiectul ordinii de zi rămâne neschimbat.” 
 

D-nul Marius Leanca: 
„Supun la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate.” 

 
D-nul Marius Leanca: 
”Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, informez pe domnii consilieri 

care se află în conflict de interese, în condiţiile prevăzute de cartea I titlul IV, din Legea 
nr.161/2003, cu modificările şi completările ulterioare, în problemele supuse dezbaterilor 
Consiliului local, că au obligaţia să se abţină de la emiterea sau participarea ori 
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adoptarea actului administrativ, de la încheierea sau participarea la încheierea 
actului juridic respectiv, care ar putea produce un folos material, astfel cum rezultă 
din situaţiile prevăzute la art.228 alin.(1) lit. a) – f) din Ordonanța de Urgență a Guvernului 
nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu completările ulterioare ;  

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că, potrivit art. 228 alin.(2) din 
Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările 
ulterioare, „(2) În exercitarea funcției, consilierul local (...) aflat în una din situaţiile 
prevăzute la alin.(1) are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului local (….) 
interesul personal pe care îl are în adoptarea hotărârii respective, anunţ care se 
consemnează în mod obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei”. 

În situaţia prevăzută la alin. (2), în urma anunţării interesului personal la 
începutul şedinţei, consilierii locali nu mai sunt luaţi în calcul pentru cvorumul necesar 
adoptării hotărârii consiliului, cu privire la care aceştia şi-au anunţat interesul şi nu au drept 
de vot la adoptarea acestei hotărâri. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că, hotărârile adoptate de Consiliul local cu 
încălcarea dispoziţiilor art.228 alin.(1) din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 
privind Codul Administrativ, cu completările ulterioare, sunt lovite de nulitate absolută în 
condiţiile Legii nr. 176/2010, cu modificările şi completările ulterioare. 

Fapta aleşilor locali de a încălca prevederile art. 228 alin. (1) din Ordonanța 
de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu completările ulterioare 
şi legislaţia în materie privind conflictul de interese constituie abatere disciplinară şi se 
sancţionează cu diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o perioadă de maximum 6 luni.  

Sunt situații de conflict de interese/incompatibilități cu privire la 
proiectele de hotărârii aflate pe ordinea de zi?” 

 
Nu sunt anunțate. 
 
D-nul Marius Leanca: 
„Pentru ședința de astăzi propun ca modalitate de vot, votul deschis prin 

ridicarea mâinii. Supun la vot propunerea menționată, care se aprobă în unanimitate.” 
 

La punctul 1 al ordinii de zi (Hotărârea se adoptă cu majoritatea 
absolută) Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului de venituri şi 
cheltuieli pe anul 2020 al instituţiilor publice finanţate integral sau parţial din venituri 
proprii, aflate în subordinea şi finanţarea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara. 

 

Se dă cuvântul inițiatorului care prezintă Referatul de aprobare. 
 
D-nul primar Dan Bobouțanu: 
,,Da, doar o scurtă informare. Așa cum știți, în acest moment este nevoie de 

anumite investiții  în sistemul de sănătate, noi avem bani, dar din păcate , până la această 
oră, nu există o modificare a Legii care să ne permită o rectificare bugetară în primul 
semestru, abia în al doilea semestru. Și cum situația impune în acest moment să luăm 
orice măsură pentru prevenția și combaterea acestui virus, am hotărât împreună cu 
Spitalul municipal „dr. Al. Simionescu” Hunedoara să facă dânșii o rectificare  a listei 
obiectivelor de investiții cu finanțare integrală sau parțială din venituri proprii și subvenții pe 
anul 2020 în vederea achiziționării a două aparate de ventilație pentru transportul 
pacienților, cât și a unui analizor automat de biologie moleculară în vederea testării în timp 
real  a persoanei infectate cu noul Coronavirus. Sigur, dacă, Guvernul în ședința de azi-
noapte a luat decizia de a da autorităților locale să folosească banii, să facă rectificări, o 
să facem o ședință, o să le dăm banii înapoi, dar în momentul de față și având această 
posibilitate să mute de pe un obiectiv pe altul, am găsit o altă soluție. Și o să-i dau 
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cuvântul domnului Manager, să spună foarte pe scurt, despre ce este vorba. Și încă un 
lucru, pe care, cu siguranță îl știți dar o să vi-l mai amintesc, plata impozitelor și taxelor 
locale se făcea până la 31 martie, după care nu mai beneficiai de acea reducere. Noi am 
solicitat de acum încă câteva zile, să se prelungească acest termen până la 30 iunie. Din 
păcate, nu s-a modificat absolut nimic în Codul Fiscal, deci, nu ține de dumneavoastră să 
votați acest lucru. Trebuie să se facă o Hotărâre de Guvern, și Ministrul de Finanțe trebuie 
să promoveze acea Hotărâre de Guvern. Am văzut în mediul online că domnul Ministru de 
Finanțe a spus că este treaba autorităților locale. Probabil, că între timp, a văzut și el, că 
nu e așa, și vorbim de Codul Fiscal. Deci, dacă se va permite, vom veni evident în sprijinul 
tuturor cetățenilor, și cu această măsură. Vă rog, Domnule Manager!” 
 

D-nul manager Radu Budae: 
  „Vă mulțumesc, foarte pe scurt, noi am avut o listă de investiții aprobată de 
dvs. la începutul anului. Nu prevedea nimeni atunci epidemia de corona virus care a venit 
peste noi sau care va veni. Din punctul nostru de vedere încă nu a venit valul sau 
intensitatea maximă a valului peste România. Pe lista inițială de investiții exista mai multe 
repere, printre ele era și un cronoscop-gastroscop. Este important și acesta pentru Spitalul 
Municipal, doar că nu este de maximă urgență. Am propus modificarea listei de investiții, 
în sensul că am luat niște bani de acolo și să cumpărăm un analizor pentru COVID. Este 
un analizor performant, 36 de probe în același timp. Timpul de răspuns este de 3 ore. 
Citeam în presă că același analizor, la același preț, vrea să cumpere Spitalul Județean 
Galați, cu 12 probe. Noi lucrăm practic cu mai multe probe în același timp. Ne-am gândit la 
lucrul acesta și în viitor. Să ne ajute Dumnezeu să trecem de bine de epidemia cu corona 
virus și ne-am gândit în viitor ce facem cu analizorul de corona virus. Cu acest analizor 
vom face mai departe și testele de clostridium care erau foarte importante pentru un spital 
să fie gestionate corect. Și atunci are funcționalitate și pe mai departe, are o funcționalitate 
corectă. Încă o frază și termin, am povestit si cu domnul primar, am povestit cu toți medicii 
din spital, din punctul nostru de vedere și văzând scenariile din alte țări, intensitatea a fost 
mare pe un timp scurt. A fost un număr mare de cazuri într-un timp scurt și nu au putut fi 
gestionate de spitale, cum a fost în Italia. Trebuie să analizăm pe plan local cât de mult 
putem, nu ne putem baza că o să ne preia clinicile cazurile . Nu ne putem baza că o să ne 
preia nici măcar spitalul Județean Deva, cu toate că nu știu ce ar putea face în plus față de 
noi. De asta vrem să luăm analizorul, să facem screening-ul populației sau tuturor 
suspecților, care sunt în spital în oraș, oriunde, să facem repede și să știm, să îi triem. 
Adică să nu îi purtăm între secții. Foarte mulți suspecți de corona virus au și alte afecțiuni. 
De exemplu trebuie să facă dializă, probe de neuro, și atunci îi ținem în neuro cu 
suspiciuni. Așa îi triem foarte bine, îi izolăm și îi ducem pe secție, unde izolăm corona. E 
foarte important să ne organizăm local, nu mai contează acum nicio abordare politică, este 
vorba de comunitatea noastă. Vă mulțumesc frumos.” 
 
  D-nul primar Dan Bobouțanu: 
  ,,Da, și ca o ultimă informare, înainte de a vota, noi am încercat să luăm 
toate măsurile pe care le știam sau pe care le bănuiam, încă înainte de apariția primului 
caz în România, care știți că a apărut în data de 26 februarie care este confirmat. Primul 
Comitet pentru Situații de Urgență la nivelul municipiului Hunedoara s-a făcut în 24 
februarie, deci cu câteva zile înainte, am luat deja, aceste măsuri. A intrat în carantină 
Spitalul, UAMS-ul, Căminul pentru persoane vârstnice. Dumneavoastră aveți un rol tot atât 
de mare ca și al meu, să informați populația. Până la această oră nu există o hotărâre în 
acest scop, de a interzice, circulația cetățenilor în oraș. Am văzut tot felul de dezbateri, de 
ce nu interzicem? Nu se poate așa ceva. Doar că trebuie să explicăm cetățenilor, 
preferabil, mai ales, cei de vârsta a treia, să stea în casă, să nu iasă decât dacă este, 
obligatoriu. Ceilalți care suntem obligați să venim la servici, și dumneavoastră, sunteți în 
această categorie, trebuie să încercăm „să ne izolăm” cât mai mult de restul cetățenilor. 
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Fără dumneavoastră, vă reamintesc, orașul se va bloca. Uitați-vă la Deva, ce se întâmplă, 
iar, azi-dimineață, la Petroșani, s-a anunțat închiderea, aproape, în totalitate, a Spitalului, 
care are 100.000 de locuitori, este ceva de groază. Nu vreau să fiu panicos, nu vreau să 
vă induc sentimentul acesta de nesiguranță. Ținem lucrurile sub control cât putem, dar 
trebuie să fim foarte realiști. Situația este complicată și fără ca noi să ne întâlnim, să 
votăm actele acestea normative, orașul ar paraliza. Gândiți-vă că, avem în ordonare sau 
în subordine toate societățile care desfășoară activitatea pe teritoriul municipiului 
Hunedoara, la cele de utilitate publică. Dacă s-ar îmbolnăvi cei de la BRAICATA sau 
APAPROD, societatea de salubritate, ENEL, GAZ, lucrurile ar scăpa de sub control. 
Totodată, avem foarte mare grijă, față de angajații Primăriei. Am luat decizia de a-i împărți 
în două, pe cei care sunt în aparatul propriu al Primarului, jumătate din ei lucrează 
săptămâna aceasta, jumătate săptămâna viitoare, tocmai pentru a se evita contactul, că 
vă reamintesc, un singur om, care a intrat în contact, la rândul său, cu cineva, declarat, 
pozitiv, poate să intre în contact și cu alții, și problema, la noi, este de izolare. 
Dumneavoastră dacă ați fi izolați la domiciliu, și evident nu s-ar confirma, este negativ, dar 
trebuie să stați cele 14 zile, nu ar mai funcționa Consiliul Local. Degeaba m-am tot ferit, în 
dumneavoastră stă în momentul de față, conducerea orașului. Deci, pe mine, mă mai 
poate înlocui, și administratorul public. Există soluții, dar pe dumneavoastră nu are cine să 
vă înlocuiască ca să votați. Mulțumesc și o să vă ținem la curent cu tot ceea ce este 
necesar.” 
 
 

Președinții comisiilor de specialitate susțin avizele adoptate de comisii, 
astfel: 
-Se prezintă avizul comisiei de Buget - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre 
-Se prezintă avizul comisiei Juridice - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre. 

-Se prezintă avizul  comisiei de Urbanism - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre 

-Se prezintă avizul comisiei de Comerţ - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre 

- Se prezintă avizul  comisiei de Cultură - aviz pentru adoptarea proiectului de hotărâre 

 

D-nul Marius Leanca: 
                    ,,Dau cuvântul d-lor consilieri.” 

 

                      D-na Daniela Logofătu: 

                      ,,Scurt aș vrea să întreb dacă se încurajează și se face public posibilitatea 

de a se face operațiuni online? Pentru că Primăria, site-ul Primăriei are posibilitatea să 

opereze online plătirea taxelor și impozitelor.” 

          

                      D-nul primar Dan Bobouțanu: 
             ,,Sigur că da. Cu siguranță toți dintre voi aveți acces la pagina Primăriei, eu 
acolo și postez. Încurajez prin toate mijloacele, inclusiv prin Facebook plata online. Evident 
că acesta este interesul nostru și mă bucur că cetățenii din Municipiul nostru, față de alte 
zone, înțeleg.  Noi ținem legătura între noi Primarii pe tot felul de rețele de socializare. Am 
văzut și aici, stau în ordine la rând. Problema care este cea mai gravă este intrarea în țară 
în ultimele două săptămâni, aproximativ 1 milion de persoane. Sigur că da, este obligatoriu 
să-i primim. Aici am văzut tot felul de polemici. În situația de criză este obligatoriu să-i 
primim pentru că sunt cetățenii României. Au proprietăți în România, plătesc taxe și 
impozite. Este doar de prevenție, carantina, izolarea și să respecte ceea ce spune 
Guvernul în momentul de față. Cum spune domnul manager, nu mai au loc dezbateri 
politice, Guvernul este cel care conduce și trebuie să ne subordonăm cu toții. Eu cred că și 
ceea ce ați spus dumneavoastră, prin vocea dumneavoastră și paginile de socializare, da-



5 

 

ți mesajul cât mai departe. În momentul de față paginile de socializare au un rol foarte 
activ pentru că sunt într-adevăr mulți oameni care stau acasă și stau pe Facebook.” 
 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt se trece la votarea titlului hotărârii, la 

votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art. I- IX se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr. 78/2020 se aprobă în unanimitate. 
 
 

 

 

D-nul Marius Leanca: 
“Declar ședința închisă.” 
 
 
 

 

          PREŞEDINTE,                                                                    SECRETAR GENERAL,                           

          Marius Leanca                                                                     Militon Dănuț  Laslău      

 

 

 
 
 
Întocmit, 
 
Adela Toderici  
 
Mădălina Coroian                     
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